

# Ciprofloxacin

You are being given this medicine because you may have been exposed to Anthrax. You will need to take this medicine for 60 days. You will be told how to get more medicine if it is needed.

## Dosing Information

- Take the medicine every 12 hours or as directed.
- **Do not take antacids** such as Tums, Roloids or milk of magnesia 2 hours before taking this medicine. Also, wait 2 hours after taking the medicine before you take any antacids. Antacids can lessen how well the medicine works.
- Take the medicine with a full glass of water.
- If you miss a dose, take the missed dose right away. If it is almost time to take your next dose, wait until then to take your medicine and skip the missed dose. Do not take two doses at the same time.
- You must keep taking your medicine for the full 60 days. You may become ill if you do not finish all your medicine.

## Side Effects

- This medicine can cause upset stomach, vomiting, diarrhea, headaches, dizziness, or restlessness, but **you need to keep taking this medicine if any of these occur.**
- **Call your doctor right away** if you have:
  - trouble breathing
  - swelling of the face, lips, tongue or throat
  - if you have a skin rash with mouth blisters
  - shortness of breath

## Interactions

- If you take warfarin (Coumadin), phenytoin (Dilantin), digoxin, theophylline, Requip, cyclosporine or probenecid, **call 211 or call your doctor and tell them that you are taking Ciprofloxacin.** These medicines can cause problems if taken while taking Ciprofloxacin.
- Do not use any herbs, especially St. John's Wort and Dong Quai while taking this medicine.
- If you are on kidney dialysis, tell your center that you are taking Ciprofloxacin.

يتم إعطاؤك هذا الدواء لأنك ربما تكون قد تعرضت للجمرة الخبيثة (الأنثراكس). سوف تحتاج إلى تناول هذا الدواء لمدة 60 يوما. وسوف يتم إخبارك بكيفية الحصول على مزيد من الدواء إذا لزم الأمر.

## معلومات حول الجرعات

- تناول الدواء كل 12 ساعة أو حسب الإرشادات.
- تجنب تناول الأدوية المضادة للحموضة، مثل تامس (Tums) أو روليدز (Rolaids) أو محلول المغنيسيوم قبل ساعتين من تناول هذا الدواء. انتظر أيضا لمدة ساعتين بعد تناول هذا الدواء وقبل أن تتناول أيًا من الأدوية المضادة للحموضة. قد تؤدي الأدوية المضادة للحموضة إلى التقليل من فعالية الدواء.
- تناول الدواء مع كوب مياه ممتلئ.
- إذا نسيت جرعة، فاحرص على تناولها على الفور. إذا كان قد حان وقت الجرعة التالية تقريبا، فانتظر حتى تتناولها وتجاوز الجرعة المنسية. تجنب تناول جرعتين في نفس الوقت.
- يتعين أن تواصل تناول الدواء لمدة 60 يوما كاملة. فقد تمرض إذا لم تنه الدواء بالكامل.

## الآثار الجانبية

- قد يؤدي هذا الدواء إلى اضطرابات بالمعدة أو إلى التقيؤ أو الإسهال أو الصداع أو الدوار أو الأرق، لكنك بحاجة إلى مواصلة تناول هذا الدواء في حالة حدوث أي من هذه الأعراض.
- اتصل بطبيبك على الفور إذا كنت تعاني من:
  - صعوبة في التنفس
  - تورم الوجه أو الشفتين أو اللسان أو الحلق
  - إذا كانت تعاني من طفح جلدي مصحوب ببثور في الفم.
  - ضيق التنفس

## التفاعلات

- إذا كنت تتناول الوارفارين (الكومادين) أو الفينيتوين (الديلانتين) أو الديجوكسين أو الثيوفيلين أو الريكويب أو السيكلوسبورين أو البروبيبيسيد، اتصل على 211 أو اتصل بطبيبك وأخبره بأنك تتناول السيبروفلوكساسين. قد تؤدي هذه الأدوية إلى مشكلات حال تناولها مع دواء السيبروفلوكساسين.
- تجنب استخدام أية أعشاب، وخصوصا عشبة القديس يوحنا (St. John's Wort) وعشبة الدونغ كواي (Dong Quai) أثناء تناول هذا الدواء.
- إذا كنت تجري غسلا كلويا، فأخبر المركزي أنك تتناول السيبروفلوكساسين.